
Referat  
  

 
 

1. Godkendelse af dagsorden ved Charlotte Larsen  
Dagsorden blev godkendt  
 

2. Opfølgning på referat fra seneste møde ved Charlotte Larsen  
Bilag: Referat fra seneste møde – opfølgning indskrevet med rødt.  

Intet at bemærke  

 

3. Vederlagsfri fysioterapi ved Lotte Holt Worup 
Der er indgået en rammeaftale om den nationale udgiftsramme for vederlagsfri 
fysioterapi for 2023. Aftalen indebærer et nationalt løft på 1,5% i udgiftsrammen og en 
forpligtelse til fysioterapeuterne om at arbejde for at holde sig inden for rammen. 
Derudover forpligter Danske Fysioterapeuter sig til ikke at opfordre til at pausere 
igangværende behandlingsforløb, hvis loftet ser ud til at skulle blive overskredet, sådan 
som det skete i 2022. Aftalen ser umiddelbart ud til at sikre en vis stabilitet i 
udgiftsniveauet på nationalt niveau. Men udgiftsniveauet i den enkelte kommune er altid 
usikkert på dette område, da det er meget forskelligt, hvordan udgifterne inden for det 
nationale udgiftsloft fordeler sig. 
Der ønskes en drøftelse af hvordan lægerne og kommunen sammen kan understøtte at 
aftalen overholdes.  
 
Bilag:  
Indgået aftale mellem Danske Regioner og Danske fysioterapeuter  
Sagsfremstilling fra drøftelse i Kultur- Fritids- og Sundhedsudvalget 
 
Lotte Holt Worup indledte punktet med en orientering og oplyste, at der arbejdes med 
data i samarbejde med Mariagerfjord og Vesthimmerlands Kommuner. Der holdes 
møde med de private og den kommunale leverandør efter sommerferien. I Rebild er der 
pt. en stigning på 9%. Lægerne oplever ikke umiddelbart at der henvises flere end 
vanligt, men enkelte gange efterspørges flere ydelser end lægerne umiddelbart finder 
nødvendigt. Lægerne mener, der er ret klare definitioner og regler.  
 

4. Dosispakket medicin ved Birgitta Sloth Christiansen 
Emnet blev drøftet på seneste møde hvor følgende blev ført til referat:  
Birgitta Sloth Christiansen gav en kort status. Der er 28 borgere, der får dosispakket 
medicin, hvoraf de 22 kommer fra en klinik. Emnet blev drøftet. Barriere er blandt andet 
at det er tidskrævende og besværligt for almen praksis – der er mange trin og ændres 
et præparat, skal der startes forfra. Så den største barriere er en IT-udfordring.  
 

Emne: 
Møde i Kommunalt Lægeligt Udvalg (KLU) 

Faste deltagere 
Louise Sidenius Harboe; Helle Hare, Charlotte Larsen; Maria Skou Larsen, Janne M Olesen; 

Lotte Holt Worup, Birgitta Sloth Christiansen; Elisabeth Wittrup Frostholm og Inge Kjær 

Andersen (Sekretariat) 

Afbud:  
Maria Skou Larsen 

Tid og sted: 
26.juni kl. 16.30 til 18.00 

Mødelokale 2B – Rådhuset Støvring – benyt personaleindgangen  
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Rebild kommune gav en orientering om at PLO og RLTN den 14. marts 2023 indgik en 
aftale om dosispakket medicin med det formål, at flere patienter fremover skal have 
administreret medicin som dosispakket.  
 
Der ønskes en drøftelse af hvordan vi i Rebild Kommune har understøtte og øge 
brugen af dosispakket medicin.  
 
Bilag: 
Quick-guiden  
Startpakken 
Orienteringsskrivelse  
Fælles udmelding  
 
Birgitta Sloth Christiansen indledte punktet med en power point præsentation som 
udsendes med referatet.  
 
Lægerne oplyser, at det desværre ikke er blevet lettere administrativt for almen praksis.  
 
Lægerne mener, det vil give god mening, hvis kommunen tager kontakt, når der 
observeres borgere med stabil medicinering (helst over 6 måneder) som er motiveret 
for løsningen.  Det aftales at det er kommunen der skal være opsøgende og tager en 
samtale med borgeren.  
 
Elisabeth Wittrup Frostholm oplyser om nye muligheder for akut og supplerende ruller. 
Som beskrevet i kapitel 2 (se link) tilbyder apotekerne at foretage dosispakning uden for 
det normale 14-dages rul, når det af den ene eller anden grund er nødvendigt for, at 
borgeren kan få den rette medicin til rette tid. To af disse ydelser er akutruller og 
supplerende ruller, som der er behov for, når borgerens medicinering ændres, og 
ændringerne ikke kan afvente pakningen af næste normale dosisrulle. dosispakket-
medicin-hovedrapport.pdf (kl.dk) 

Helle Harre oplever, at der kan være en udfordring med at sygeplejersker bestiller 
medicin ved egen læge selvom borger er i behandling ved speciallæger – eksempelvis 
dråber til gråstær. Elisabeth Wittrup Frostholm lover at sende en reminder ud i 
sygeplejen.  
 

5. Aflastningspladser og øget akutte indlæggelser ved Helle Harre  
Der ønskes en drøftelse  
 
Helle Harre spørger ind til aflastningspladser og påpeger, at hvis lægen skal køre langt, 
vil de fremover i nogle tilfælde være nødt til i stedet indlægge borger, da det bliver 
svært at have tid til besøg.   
 
Charlotte Larsen oplyser, at aflastningspladser kun er lukket ned resten af 2023. I 
resten af året vil de nuværende ledige plejeboliger ikke blive genudlejet resten af 2023, 
men kommende tomme pladser resten af året bliver udlejet. Der er ikke venteliste til 
plejeboliger i Rebild Kommune. Skørping Ældrecenter lukker ned, der er pt. 31 beboere 
og de flyttes langsomt derhen, hvor de gerne vil. Til oktober 2024 åbner friplejehjem i 
Støvring med 30 pladser – dermed forventes Mastruplund lukket.  
 

 
6. Ny praksiskonsulent ved Inge Kjær Andersen  

https://www.kl.dk/media/54102/dosispakket-medicin-hovedrapport.pdf
https://www.kl.dk/media/54102/dosispakket-medicin-hovedrapport.pdf
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Der er ikke kommet nogen ansøgninger i forhold til den opslåede stilling som 
praksiskonsulent. Hvad er næste skridt?  
 
Der foreslås, at opslaget genudsendes – med blikfang. Et informationsmøde kunne 
være en mulighed. En anden mulighed er at emnet behandles på lægemødet til 
november.  

 
7. Arbejdet i klyngestyregruppen ved Charlotte Larsen  

Bilag:  

Referat fra 2 møde i maj 2023  

 

Charlotte Larsen orienterede om, at der ikke i økonomiaftalen er flere penge til 

sundhedsklynger.  

 

8. Nyt fra lægerne  
1. Orientering om arbejdet i kvalitetsklyngen  

Næste emne forventes at være ordiprax 
 

2. Korrespondancer - Praksiskonsulenten har fremsendt følgende: 
ønske fra kommunens læger: At titel på de fagpersoner, som skriver 
sygeplejefaglige korrespondancer til lægerne, fremgår af 
korrespondancerne - ikke kun navn.  

Der opfordres også til at der kommer telefon på. CPO formidler 
ønsket til de relevante medarbejdere.  

 
9. Nyt fra kommunen  

 
1. Demensudredninger direkte til demensenheden ved Elisabeth 

Wittrup Frostholm  
Demensudredningen fra egen læge skal sendes videre til 
Demensenheden. Demensenheden oplyser at hvis accept fra egen 
læge, så kan demenssygeplejerskerne via MedCom sende det 
nødvendige fra Demensudredningen direkte til Demensenheden, så 
Demensenheden rettidigt har de vigtige papirer ift. borgers videre 
udredning, da de oplever en flaskehals. 
 
Der er fejl i punktet – så demensenheden har ikke godkendt at 
kommunen kan sende det direkte – det skal gennem egen læge.  
 
Udredning – jf. møde med Rebild Kommune og demensenheden 13 
04 23: ”Det skal sikres at demensudredningsmateriale fra egen 
læge sendes videre til Demensenheden.  
Det er vigtigt at Demensenheden har det, når de har samtale med 
borger. Vi skal opfordre til at egen læge sender alt materialet med til 
Demensenheden. Det materiale skal gerne være fremme inden 
borgeren møder op i Demensenheden til 1. samtale, men også at 
der skal fremgå et kort resume af de vigtigste ting forinden, allerede 
ved henvisningen – så lægen i Demensenheden kan henvise til rette 
speciale spor (Geriatri – Neurologi – Gerontologi) Hvis det er en 
hastesag, så må demenssygeplejersker gerne anføre dette i 
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demensudredningen til egen læge, hvilket selvfølgelig skal fremgå i 
lægens henvisning til demensenheden”  
 

2. Doseringsskemaet for Marevan ved Elisabeth Wittrup Frostholm 
I forbindelse med tilsyn af Styrelsen for Patientsikkerhed anbefalede 
de, at doseringsskemaet for Marevan fjernes fra kommunens 
sundhedsfaglige instrukser, da kommunen ifølge Styrelsen for 
Patientsikkerhed ikke må dispensere efter det, ej heller de orange 
kort i borgerens hjem. Egen læge skal ifølge Styrelsen for 
Patientsikkerhed opdatere FMK med ordinationen af Marevan eller 
som minimum skrive den korrekte ordination af Marevan ”dagligt” i 
en Medcom. 
 

3. Lægemøde den 9.november ved Inge Kjær Andersen  
Det er aftalt at der skal afholdes et manegemøde den 9.november. 
Det planlagte tema "livets afslutning". Desuden er det aftalt at der 
skal være et kort oplæg om rusmidler. Der skal nedsættes en 
arbejdsgruppe til at planlægge mødet – meget gerne med 
deltagelse fra lægerne.  
 
Elisabeth Wittrup Frostholm finder en fra CPO til at deltage i 
planlægningen. Der gives honorering til den læge, der deltager i 
planlægningen. Helle Harre blev udpeget.  

  
 

10. Evt.  
 
Lotte Holt Worup orienterede om, at der ønskes en snak med Louise Sidenius Harboe 
om alkoholsamarbejdsaftalen. Det blev aftalt at kommunen tager kontakt.  
 
Janne Møller Olesen orienterede om at Rebild er testkommune i forhold til TeleCare 
diabetes. Derfor kommer der efter sommerferien et brev fra Nordkap til lægerne om 
lægernes rolle.  
 
Charlotte Larsen orienterede om at dobbeltdiagnoser patienter skal behandles regionalt 
fremover jf. økonomiaftalen. Pladser i psykiatrien til meget udadreagerende, som stort 
set ikke har været brugt, nedlægges og overgår til regionale pladser.  
 
 

Således opfattet IKA  
Godkendt af CL  



Dosispakket medicin

KLU d. 26. juni 2023



Baggrund

Den 14. marts 2023 indgik RLTN og PLO en aftale om dosispakket 

medicin med det formål, at flere borgere fremover skal have 

dispenseret medicin som dosispakket. 

Parterne har aftalt, at det giver god mening med en ”ny start”, og 

derfor arbejder KL, PLO og apotekerforeningen på en god 

iværksættelse. 



Formål 

• Dosispakket medicin skal gøre medicineringen af patienten 

mere sikker 

• Derudover er der potentiale for frigivelse af flere ressourcer i 

den kommunale sygepleje

 

• Omlægning af indsatser



Tidsforbrug på dispensering af medicin

Planlagt tidsforbrug på dispensering af medicin de sidste fire uger

Område Timer på fire uger

Hjemmeplejen 288 

Ældrecentre 221

Ældrecentre sygepleje 20,5

Sygeplejeklinikker 142

Udekørende sygepleje 80

Akut og rehabilitering 34

Nørager Friplejehjem 41

I alt 827 (206 timer pr. uge)

5,5 fuldtidsmedarbejder

Vi forventer ikke, at alle 
borgere kan overgå til 
dosispakket medicin. 
Fokus vil primært være 
på borgere i 
hjemmeplejen og på 
sygeplejeklinikker, og evt. 
borgere som bor på et 
ældrecenter



Antal borgere der modtager dispensering af medicin

Antallet af borgere der modtager dispensering af medicin har 

været stigende siden februar 2023. 



Er der sket ændringer i mediciner?

Ud af 332 borgere i hjemmeplejen, er der ikke sket ændringer i 

medicinen for 145 borgere de sidste tre måneder eller mere. 



Antal borgere med dosispakket medicin



Materiale om dosispakket medicin

PLO, KL og Danmarks Apotekerforening har arbejdet på en god 

iværksættelsesplan, hvilket har resulteret i følgende materiale. 

1. Quickguide – 2 sider til f.eks. skrivebordet/opslagstavlen i 

praksis

2. Startpakke – slideshow til f.eks. undervisning og inddragelse af 

personale

3. PLO’s spørgsmål/svar-sektion

4. En klyngepakke fra KiAP
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